

New Requirements for Thanaweyah

20th April 2021

Dear Parents

Ramadan Mubarak

The Minister for Education, Dr. Mohammed Abdulwahad Al Hamad, has issued schools with **Memo No. 11** (April 5th, 2021,) detailing new exam and grade requirements for students to pass their Thanaweyah (High School graduation). Please read this letter carefully, because the changes contained within the memo increase what is required of students to pass and has implications for your child's future. **The first group of students to whom this will apply are those currently in Year 9.** The new requirements will operate **from the start of Academic Year in 2021-2022.**

With Ta'allum's 'year on year' improvements in exam results during the recent past, we are confident that we can support students to be successful. Nevertheless, it is clear that schools and students will have to work hard to **raise levels of achievement and aspiration** to meet the new more challenging requirements.

The Key Points of the Memo are as follows:

- Students must complete **12 years of education**
- All students must complete their course of **Islamic Studies and study for a 1st Language qualification in Arabic** at IGCSE.
- There are **4 options** for students to pass Thanaweyah, as follows:

Option 1	<u>7 IGCSE subject passes (grades A*-D or 9-3) and 3 AS passes (grades A-D - 1 of which may be an E grade.)</u>
Option 2	<u>7 IGCSE subject passes (grades A*-D or 9-3) and 1 AS pass, plus a full A level pass A*-D - 1 of which may be an E grade.)</u>
Option 3	<u>5 IGCSE subject passes (grades A*-D or 9-3) and 4 AS passes (grades A-D - 1 of which may be an E grade.)</u>
Option 4	<u>5 IGCSE subject passes (grades A*-D or 9-3) and 2 AS passes, plus one full A level pass A*-D - 1 of which may be an E grade.)</u>

- Students must sit their exams at their **school exam centre.**
- In exceptional cases e.g. for mature students who have finished Year 12, approval must be sought from the MoEHE in respect of Thanaweyah.
- In Year 11, students may study **1 BTEC Level 2 Extended Certificate** in ICT or Engineering (equivalent to 2 subjects at IGCSE)
- In Year 12, students may study **1 BTEC Level 3 Extended Certificate** in ICT or Engineering (equivalent to 1 subject at AS level.)

The Academy will work with its MoEHE representative to clarify the precise details of the requirements. Please be assured of our best efforts to support and guide your child to meet the challenge.

Yours faithfully

Principal

شروط وضوابط جديدة لمعادلة شهادة المرحلة الثانوية في المدارس الخاصة

2021/04/20

السادة أولياء الأمور الكرام

تحية طيبة، وبعد:

أصدر سعادة الدكتور محمد بن عبد الواحد الحمادي، وزير التعليم والتعلم العالي، القرار الوزاري رقم (11) الصادر بتاريخ 5 إبريل 2021، بشأن شروط وضوابط معادلة شهادة الثاني عشر للمدارس الخاصة. يرجى قراءة هذه الرسالة بعناية؛ لأن التغييرات الواردة في التعميم ترفع سقف التوقعات من الطلبة، ولها تأثير على مستقبل ابنكم/ابنتكم. وهذا التعميم سيطبق على طلبة الصف العاشر (التاسع حالياً) اعتباراً من العام الدراسي القادم.

ومع التحسينات التي تقوم بها "تعلم" عاماً بعد عام، وكما يظهر في نتائج الطلبة للعام الدراسي الماضي، فنحن على ثقة من قدرتنا على دعم طلبتنا لتحقيق النجاح. ومع ذلك، فمن الواضح أنه يتعين على مدارسنا وطلبتنا العمل بجد لرفع مستويات الإنجاز والطموح لتلبية المتطلبات الجديدة الأكثر تحدياً.

وفيما يأتي النقاط الرئيسية الواردة في التعميم:

- يجب على الطلبة إكمال دراسة (12) اثني عشر عاماً في التعليم العام.
- يجب على جميع طلبة الصفوف: (10 - 12) إكمال دراسة التربية الإسلامية واللغة العربية (لغة أولى).
- توافر أربعة خيارات للطلبة لإكمال متطلبات الحصول على شهادة الثانوية كالتالي:

الخيار الأول	<ul style="list-style-type: none"> • النجاح في (7) موادّ (IGCSE) بدرجات (A* - D) أو (3 - 9). • والنجاح في (3) موادّ (AS) بدرجات (A - D) إحداها يمكن أن تكون (E).
الخيار الثاني	<ul style="list-style-type: none"> • النجاح في (7) موادّ (IGCSE) بدرجات (A* - D) أو (3 - 9). • والنجاح في مادة واحدة من موادّ (AS)، ومادة (A level) بدرجات (A - D) إحداها يمكن أن تكون (E).
الخيار الثالث	<ul style="list-style-type: none"> • النجاح في (5) موادّ (IGCSE) بدرجات (A* - D) أو (3 - 9). • والنجاح في (4) موادّ (AS)، بدرجات (A - D) إحداها يمكن أن تكون (E).
الخيار الرابع	<ul style="list-style-type: none"> • النجاح في (5) موادّ (IGCSE) بدرجات (A* - D) أو (3 - 9). • النجاح في مادتين اثنتين من موادّ (AS)، ومادة (A level) بدرجات (A - D) إحداها يمكن أن تكون (E).

• يجب على الطلبة تقديم اختباراتهم في مراكز اختبارات المدارس التي يدرسون فيها. ويُستثنى من ذلك الطلبة كبار السن الذين سبق لهم أن أنهوا الصف الثاني عشر، وذلك بشرط الحصول على الموافقة المسبقة من الجهة المختصة في وزارة التعليم والتعليم العالي.

• في الصف الحادي عشر، يمكن للطلبة دراسة مادة (BTEC Level 2 Extended Certificate) في تكنولوجيا المعلومات والاتصالات (ICT) أو الهندسة (Engineering)، وهي (تُعادل بمادتين من موادّ IGCSE).

• في الصف الثاني عشر، يمكن للطلبة دراسة مادة (BTEC Level 3 Extended Certificate) في تكنولوجيا المعلومات والاتصالات (ICT) أو الهندسة (Engineering)، وهي (تُعادل بمادة من موادّ AS Level).

ستعمل الأكاديمية مع الاختصاصي المعني في وزارة التعليم والتعليم العالي لتوضيح التفاصيل الدقيقة للمتطلبات الجديدة. ونرجو أن تكونوا على يقين من أننا نبذل قصارى جهدنا لدعم أبنائكم وتوجيههم للتغلب على التحديات.

مع أطيب التحيات،،،

مديرة الأكاديمية